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                                           P R O T O K Ó Ł   Nr VIII/07  
 
VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Rewal odbytej w dniu 08 marca  2007 roku w 
sali sesyjnej Urzędu Gminy Rewal.  
 
 
 O godzinie 10.04 prowadzący obrady Wiceprzewodniczący Rady radny 
Karol Ciszek stwierdził, iŜ aktualnie w posiedzeniu zgodnie z listą obecności 
uczestniczy 13 radnych, co przy ustawowym składzie Rady 15 osób stanowi 
wystarczające quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Otwierając sesję powitał przybyłych na obrady radnych oraz zaproszonych 
gości. Następnie wszystkim obecnym na sesji paniom z okazji ich święta złoŜył 
Ŝyczenia wręczając kaŜdej z pań obecnych na sesji kwiatek.   
 

Ad. 2.  Wiceprzewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 
obrad dzisiejszej sesji:   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Interpelacje i zapytania. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie zabezpieczenia hipotecznego na rzecz 

Banku Gospodarstwa Krajowego Toruń:  
1) ustanowienie hipoteki na zabezpieczenie realizacji 

budowy zejścia na plaŜę w Trzęsaczu;  
2) ustanowienie hipoteki na zabezpieczenie realizacji 

budowy głównego przystanku komunikacji autobusowej 
w Pobierowie;  

3) ustanowienie hipoteki na zabezpieczenie budowy 
centrum ratownictwa wraz z remiza OSP w Niechorzu;  

4) wyraŜenie zgody na podpisanie umowy na realizację 
inwestycji pn. „Budowa centrum ratownictwa wraz z 
remizą Ochotniczej StraŜy poŜarnej w Niechorzu”. 

5. Wyznaczenie dodatkowych miejsc do sprzedaŜy, podawania i 
spoŜywania napojów alkoholowych. 

6. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr VI/22/07.    
7. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy.  
8. Zatwierdzenie harmonogramu zebrań wyborczych sołtysów i rad 

sołeckich.    
9. Wolne wnioski i zapytania.  
10. Zakończenie obrad. 

Radny H. Kowal zaproponował by kaŜdorazowo na sesji przed przystąpieniem 
do punktu realizacji punktu wolne wnioski i zapytania zarządzać krótką 
przerwę celem przygotowania przez radnych pytań.  
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Wójt Gminy poprosił by po zakończeniu sesji na sali pozostali radni celem 
omówienia pilnych spraw nie będących tematem sesji a dotyczących 
wniosków do planowania przestrzennego – a konkretnie do planu m. 
Pobierowo.   
 

Ad. 3. Interpelacje i zapytania.  
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie zabezpieczenia hipotecznego na rzecz 

Banku Gospodarstwa Krajowego Toruń.  
Radny W. Jaworowski – dlaczego nie doszło do rozesłania protokołu z 
poprzedniej sesji. Wie jest nawał pracy związany z częstotliwością zwoływania 
sesji nie mniej chciałby do tego powrócić.  
Radny K. Ciszek – jak moŜna było zauwaŜyć to przedstawiony porządek obrad 
nie zawierał punktu dotyczącego przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. Na 
następnej będziemy przyjmowali protokoły z 2 sesji. O tym, Ŝe nie zostało to 
przygotowane na dzisiejszą sesję Biuro rady poinformowało o tym przed sesją. 
Obecnie jesteśmy w punkcie 4 porządku obrad. 
Komisje Rady nie wniosły uwag do projektów uchwał. 
Skarbnik Gminy wyjaśnił dlaczego wprowadzono pod obrady dodatkowo 
dwie uchwały nie rozpatrywane na posiedzeniu Komisji Rady. Sprawy dotyczą 
budowy centrum ratownictwa w Niechorzu na budowę którego został 
rozstrzygnięty przetarg. Jest to w porozumieniu z Bankiem.    
Radny W. Jaworowski – skoro finansujemy budowę centrum ratownictwa to z 
czego sfinansować zaległości ZUS.  
P. Wójt – finansowanie  wszystkich inwestycji wpisanych w budŜet będzie 
rozłoŜone jest na 15 lat z dwuletnią karencją w spłacie. Podobna procedurę 
zastosowaliśmy przy rozpoczęciu realizacji inwestycji w Pobierowie i w 
Trzęsaczu. Wcześniej złoŜyliśmy wnioski na wydłuŜenie spłaty obiektów 
sportowych pomniejszając tym samym obciąŜenie finansowe. 
Przygotowujemy dwa następne programy. Pierwszy to modernizacja dróg 
gminnych, a drugi to w latach 2008 – 2009 przebudowa trasy Nr 102. Środki na 
realizacje tych inwestycji będą z zewnątrz, my tylko pokrywamy wydatki 
związane z pracami projektowymi. Aktualnie jest po spotkaniu z Zarządem 
Dróg Wojewódzkich i planowane jest rondo w Rewalu, przy hali sportowej, w 
Niechorzu i 3 pas wzdłuŜ Pobierowa i Pustkowa oraz wymiana nawierzchni, 
zamontowanie 3 słupów ograniczających prędkości – fotoradary. Taki 
program jest wpisany do programu Zarządu Dróg Wojewódzkich. Plan ten 
będzie przedstawiony na następnych sesjach. Równolegle teŜ rozmawiamy w 
sprawie finansowania zejścia plaŜowego w Pustkowiu – finansowanie 50 % na 
50% - jeśli się uda poprawić coś w nasza stronę to teŜ będzie sukces. Planuje 
się pozyskanie środków na dofinansowanie ul. W. Polskiego w Pogorzelicy,  
gdzie prace rozpoczną się jeszcze w tym roku w finansowaniu tego 
przedsięwzięcia jest 15% udział gminy. Słowem szykuje się nam boom 
inwestycyjny.  
Ad. 4/1. Ustanowienie hipoteki na zabezpieczenie realizacji budowy zejścia 
na plaŜę w Trzęsaczu.  
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Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie – głosowało 13 radnych.  
 
Ad. 4/2. Ustanowienie hipoteki na zabezpieczenie realizacji budowy 
głównego przystanku komunikacji autobusowej w Pobierowie.  
Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie - głosowało 13 radnych.   
  
Ad. 4/3. Ustanowienie hipoteki na zabezpieczenie budowy centrum 
ratownictwa wraz z remiza OSP w Niechorzu.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie – głosowało 13 radnych.  
 
Ad. 4/4. WyraŜenie zgody na podpisanie umowy na realizacje inwestycji pn. 
„Budowa centrum ratownictwa wraz z remizą Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w 
Niechorzu”.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie – głosowało 13 radnych.  
 
Ad. 5. Wyznaczenie dodatkowych miejsc do sprzedaŜy, podawania i 
spoŜywania napojów alkoholowych.      
Wiceprzewodniczący Rady – jakie są stanowiska Komisji Rady.  
Odp. Nie wypracowano stanowiska w tej sprawie. 
Radny K. Ciszek – jakie są głosy w dyskusji w tej sprawie.      
Radny P. Biłyj – m. Pustkowo nie wyraŜa zgody na wyznaczenie odcinka plaŜy.  
Radny B. Woźniak – w Pobierowie w tym miejscu zlokalizowana jest 
zjeŜdŜalnia, są teŜ pewne wątpliwości co do Rewala (zgoda tylko na rok) i 
brak  jest opinii Rad Sołeckich wobec powyŜszego proponuje by projekt tej 
uchwały pozostawić dziś nie rozstrzygnięty a  rozpatrzenie tej uchwały 
odłoŜyć na następną sesję do czasu uzyskania opinii Rad Sołeckich. Trzeba 
wszystko rozpatrzyć bardzo dokładnie zapoznając się m.in. z umową w 
sprawie zjeŜdŜalni. Musimy uzyskać pełne informacje.  
P. Wójt –  problemem są tu terminy. Jeśli chodzi o zgody Rad Sołeckich to w 
Niechorzu jest pozytywna, w Pogorzelicy równieŜ. Rewal teŜ pozytywna. Tu 
chodzi o środki finansowe. Rezygnując np. Pustkowo pozbawia się środków w 
wysokości 40.000 zł – czyli 4 duŜe imprezy planowane do przeprowadzenia w 
tej miejscowości w okresie sezonu trzeba będzie wykreślić. Trudno 
miejscowość ma prawo decydować o sobie.  
P. J. Klukowska – ja mam swoją Radę Sołecka na miejscu i mogę w kaŜdej 
chwili przeprowadzić konsultację.    
P. Wójt – moŜna to przełoŜyć, lecz sprawa jest o tyle pilna, Ŝe są zamykane 
budŜety w browarach.    
Radny B. Woźniak – w tym miejscu jest zjeŜdŜalnia na jak długo jest zawarta 
umowa. Jak tam jeszcze te 50 m. to w centrum Pobierowa nie będzie plaŜy.    
P. Wojt – podjęcie uchwały ma na celu uporządkowanie plaŜ i ukrócić 
prowadzenie dzikiego  handlu piwem jaki jest prowadzony na plaŜy. Druga 
sprawa to jeśli ktoś ma tym zarabiać to dlaczego nie ma to być tym 
podmiotem Gmina.  W roku ubiegłym z tytułu sponsoringu z kampanią 
piwowarską  uzyskaliśmy 122.000 zł za 2 punkty. Sa to realne pieniądze i co 



 4 

druga złotówka wydawana na imprezę pochodzi z zewnątrz. A wyznaczony 
odcinek nie będzie wykorzystany w całości.  Uchwała przygotowana jest na 
wniosek browarów które akurat teraz planują swoje budŜety. Jeśli chodzi o 
zjeŜdŜalnię to zaznaczone 50 m wcale nie oznacza, Ŝe my wydzierŜawiamy te 
całe 50 m od wydmy do morza. Jest zachowane przejście, jest tylko kwestia 
zgody na ustanowienie tego. W tej chwili prowadzimy równolegle rozmowy z 
trzema firmami (Lech, śywiec i Bosman). Ta uchwała jest na wniosek 
zainteresowanych. ZagroŜeniem tego jest jeszcze jedno, Ŝe jak my nie 
wydzierŜawimy to zrobi za nas ktoś inny.          
Radny H. Kowal – odcinek plaŜy ale w lewo od zejścia by nie kolidowało to ze   
zjeŜdŜalnią.   
Radny W. Jaworowski – zastanawiam się nad konsekwencjami prawnymi. Jest 
zjeŜdŜalnia i  kto będzie odpowiadał za ewentualne wypadki powstałe na 
zjeŜdŜalni.  
P. W. Hagaj – poprosił Przewodniczącego o zarządzenie krótkiej przerwy w 
sesji celem przeprowadzenia konsultacji.   
Radny L. Sipiak – w Pobierowie odcinek plaŜy na lewo od zjeŜdŜalni i zgoda 
tylko na 1 rok.  
P. J. Kowalewski – firma sprzątająca plaŜą ma kłopoty z usuwaniem butelek a 
szczególnie niebezpieczne są przypadki tłuczenia butelek. Kultura 
spoŜywających jest taka jaka jest.  
   
Prowadzący sesję Wiceprzewodniczący Rady zarządził krótką przerwę w 
obradach celem przeprowadzenia konsultacji i wypracowania stanowisk.   
 
Radny K. Ciszek – przystępujemy do dalszej dyskusji.   
Radny P. Biłyj – zgłoszony wniosek dotyczący Pustkowa wycofuje.  
Projekt uchwały w przedłoŜonej wersji został przyjęty – za przyjęciem 9 
radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu – w głosowaniu uczestniczyło 12 
radnych.   
 
Ad. 6. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr VI/22/07.  
Komisje Rady nie wniosły uwag do przedłoŜonego projektu uchwały.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie – głosowało 13 radnych.  
 
Ad. 7. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny K. Kwiatkowski zapoznał ze 
stanowiskiem wypracowanym przez Komisję badającą zasadność złoŜonej 
skargi. Komisja Rewizyjna podjęła w tej sprawie uchwałę w której wnioskuje 
do Rady Gminy o uznanie skargi za bezzasadną.    
Radny W. Jaworowski – zmienić kolejność w zapisie uchwały najpierw zapis 
mówiący o przepisach a w drugiej kolejności interes społeczny – uwaŜa, Ŝe 
tymi ustaleniami naleŜałoby się kierować w przyszłości przygotowując projekty 
uchwał w podobnych sprawach.   
Wiceprzewodniczący Rady zobowiązał pracownika Biura Rady oraz do 
Sekretarza Gminy by w przyszłości redagując podobną uchwałę w pierwszej 
kolejności postawić interes prawny a w drugiej społeczny.  
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P. Łonyszyn – przyjęła do wiadomości chociaŜ nie podziela tego zdania.      
PrzedłoŜony projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie – głosowało 13 
radnych.  
 
Ad. 8. Zatwierdzenie harmonogramu zebrań wyborczych sołtysów i rad 
sołeckich.  
Sekretarz Gminy zapoznała zebranych z uzgodnionym z sołtysami 
harmonogramem zebrań,  w którym oprócz terminów i miejsca zebrań 
ustalone zostały osoby obsługujące kaŜde zebranie tj. radni ze strony Rady 
Gminy oraz wyznaczeni pracownicy Urzędu Gminy.  
       
Ad. 9. Wolne wnioski i zapytania.  
Radny W. Jaworowski – jak została rozwiązana sprawa nieporozumień 
pomiędzy Zespołem Szkół Sportowych w Rewalu a CIPR-em w sprawie 
korzystania z hali sportowej. Jakie są kierunki działania w tej sprawie. 
P. Wójt – w tej sprawie o ile wie ma się odbyć w poniedziałek zebranie Rady 
Szkoły na którym nie moŜe być obecny z powodu wyjazdu z wnioskami  do 
Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego. Przyznaje, Ŝe jest problem 
na pewno. Ale 10 lat temu zastanawialiśmy się nad tym jak wydłuŜyć sezon. 
Obecnie udało się nam ściągnąć kilka tysięcy klientów. Osobiście uwaŜa, Ŝe 
moŜna dojść do porozumienia na niŜszym szczeblu. Aktualnie w naszej 
działalności turystycznej wpisaliśmy nowy dział p.n. „Turystyka Sportowa” . 
Wszystkie boiska i hala są zajęte. W ostatni weeckend było zgrupowanie 
młodych piłkarzy w Pobierowie. Aktualnie przebywających na zgrupowaniu 
piłkarzy „Pogoni Szczecin” musimy dowozić na treningi co drugi dzień do 
Pobierowa bo boisko w Niechorzu jest zajęte. Jest dość sporo ludzi którzy 
muszą być gdzieś zakwaterowaniu i Ŝywieni. Minusem tego jest to, Ŝe dzieje się 
to czasami i z tym się trzeba  zgodzić kosztem naszych dzieci. Rodzice stali się 
bardziej wyczuleni. Ale trzeba pamiętać, iŜ zakończyliśmy obecnie 
prowadzony 4 rok z rzędu  kurs nauki pływania. UwaŜa, Ŝe w tej sprawie 
moŜna uzyskać consensus i przygotować kilka rozwiązań alternatywnych. 
Problem pojawia się w okresie 1 miesiąca w ciągu roku. DuŜa w rozwiązaniu 
tego sporu jest rola nauczycieli WF którzy w tym okresie winni zaplanować inny 
rodzaj zajęć, niŜ z wykorzystaniem hali. Zgadza się z tym, Ŝe jest to problem, 
lecz nie po to zainwestowaliśmy 30 mln w budowę obiektów sportowych by 
teraz korzystało z nich tylko 100 osób – to nie jest ta skala. Byłoby źle gdyby te 
obiekty nie zarabiały w części na siebie. Cały czas walczyliśmy by do nas 
przyjeŜdŜali turyści w okresie zimowym i zostawiali tu swoje pieniądze.   
P. W. Ciszek – moŜe będzie nudny – co się dzieje z remontem zejść na plaŜę. 
Druga sprawa to naprawa nawierzchni ul. Rzecznej w Pogorzelicy. Odrębną 
sprawą ale wymagająca pilnego rozwiązania jest poprawa oświetlenia 
ulicznego – obecnie niebezpiecznie jest chodzić wieczorem po ulicach a 
musimy teŜ dbać o klienta zimowego. W trybie pilnym naleŜałoby dokonać 
naprawy ogrodzenia dawnego RUTEX-u w Pogorzelicy aktualnie jest to 
ohydny chwiejący się płot. Nie przynosi to nam chluby. Są to sprawy, z którymi 
nie moŜemy czekać do przysłowiowego „ostatniego dzwonka”  bo zgromadzi 
nam się tyle elementów, Ŝe o którymś z nich moŜemy zapomnieć.  
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Radny H. Kowal –  w ostatni weeckend odbyły się  rozgrywki w Pobierowie 
gdzie fundatorem nagrody był Wójt Gminy Rewal  ale gdy przyszło do 
wręczenia nagrody to zabrakło Wójta by osobiście ją wręczył.   
Radny W. Jaworowski – wrócę do tego od czego zacząłem. O ile jest jakiś 
konflikt i trafia on do Rady to stało się z pominięciem Pana dlatego, Ŝe Pan 
wcześniej tego nie załatwił. Kto jest dla kogo, nos dla tabakiery, czy tabakiera 
dla nosa. Trzeba o tym powiedzieć wyraźnie na piśmie, o ile strony tego nie 
rozumieją. Wszyscy rozumieją, Ŝe pieniądze są tu waŜne. Ale interes społeczny 
teŜ zawaŜył, Ŝe sport dla naszych dzieci teŜ jest waŜny. Jeśli sprawa nie 
zostanie załatwiona przez Pana to ona do nas wróci. Jest waŜny punkt 
inwestycji usługi sportowe. PrzyjeŜdŜa do nas pokaźna ilość uczestników do 
korzystania z tych usług. Wszyscy oni muszą być gdzieś zakwaterowani. I jest tu 
pytanie czy jest to załatwiane przez jakieś osoby czy teŜ istnieją jakieś 
procedury.  Jeśli nie ma procedur to zawsze będzie podejrzenie, Ŝe CIPR 
załatwia to wg uznania. Nie wie kto teraz rządzi CIPRem. Czy taka procedura 
została włączona.       
Radny B. Woźniak –  przekazał informację, Ŝe 12 lutego br. z pośród radnych 
Pobierowa zawiązał się klub radnych  który jest klubem otwartym dla kaŜdego 
radnego. Klub proponuje desygnować radnego W. Jaworowskiego członka 
tego Klubu  do prac w  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy.  
Druga sprawa to ciągnąca się  sprawa  planu dworca autobusowego w 
Pobierowie. W tej sprawie jest nagabywany przez mieszkańców Pobierowa. 
Dobrze by było by się to pojawiło juŜ miesiąc temu o tę sprawę prosił P. 
Wójta. Jest to niezbędne do zaspokojenia ciekawości niektórych 
mieszkańców interesujących się tą sprawą.     
P. J. Klukowska – oświetlenie ul. Grunwaldzkiej w Pobierowie – sprawa była 
zgłaszana w U.G. do P. T. Andryki i jak do tej pory nie ma na to Ŝadnego 
odzewu. Niektórzy z mieszkańców odgraŜają się, Ŝe ściągną telewizję.   
Radny Sz. Jędrzejowski – oświetlenie Al. Bursztynowej w Niechorzu o wszystkim 
wie P. Andryka i nic się w tej sprawie nie robi. Nic się nie robi w kierunku 
wyregulowania zegarów do zapalania i gaszenia oświetlenia. Na połowie 
Niechorza w dzień świecą się lampy.  
Radny M. Smoczyk – na ul. Kilińskiego w Pobierowie były wycinane drzewa. 
Zostały zdjęte druty i do tej pory nie zostały załoŜone. A ten stan rzeczy trwa 
juŜ od dwóch miesięcy.     
Radny W. Jaworowski – raz jeszcze powróci do sprawy zakwaterowania 
sportowców. W tej sprawie winna obowiązywać procedura. Wójt winien mieć 
poparcie ze strony rady. Nie moŜe być tak, Ŝe jakieś ciało urzędnicze 
podejmie decyzje. Jeśli ma być stworzona procedura to tak ma być i Wójt ze 
strony Rady winien mieć poparcie.   
Radna J. Drzewińska – Dąbrowska – Przewodnicząca Rady Szkoły 
poinformował zarówno ją jak i Przewodniczącą Komisji Oświatowej o 
planowanym w poniedziałek spotkaniu w szkole – obecnie  jej zdaniem  
zwoływanie tego spotkania jest nie celowe – wyjazd słuŜbowy  Wójta.   
P. Wójt –  takie spotkanie przed zwołaniem naleŜałoby uzgodnić. MoŜe Rada 
Szkoły miała ochotę spotkać się z Wójtem, lecz zapomniała zaprosić. 
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Zapomnieli teŜ zaprosić P. Dyrektor Szkoły. Powtarza się to kaŜdorazowo po 
wyborach nowej Rady Szkoły.  
Sport jest juŜ problemem społecznym. Na zgrupowaniach przebywało ok. 100 
druŜyn  to jest to kilka tysięcy ludzi, którzy muszą być gdzieś zakwaterowani i 
Ŝywieni. A wszystko to doprowadza do tego, ze wzrastają dochody naszych 
mieszkańców.  Z tytułu dzierŜawy obiektów dochody wynoszą ok. 200.000 zł.  
Radna J. Drzewińska – Dąbrowska – chodzi głównie o to czy jest sens 
zwołania tego spotkania w poniedziałek czy teŜ nie.     
P. W. Szukała – Błachuta – Dyrektor ZSS w Rewalu – poniedziałkowe zebranie 
zwołała Rada Szkoły.  
P. Wójt – czy boiska są priorytetem dla nas czy teŜ nie damy się zwariować. 
UwaŜa, Ŝe na takich obiektach moŜna zarabiać. Pewna niemoc została 
zrobiona bez Ŝadnej reklamy. Dopiero dziś odbierany jest obiekt w Niechorzu 
a Pobierowo czeka w kolejce. Jeszcze nie zrobiliśmy folderu by pokazywać 
nasze obiekty sportowe i to rusza jesienią. Jeśli chodzi o ul. Rzeczną w 
Pogorzelicy – zgadza się z tym, Ŝe jest to ulica o najgorszej nawierzchni w 
Gminie. Aktualnie brak jest w budŜecie dodatkowych  środków na jej 
naprawę. Jakie jest zadłuŜenie wewnętrzne w stosunku do wykonawców i do 
ZUS to nie jest tajemnicą. W marcu musimy zwolnić 2,5 mln zł z NFOŚiGW by 
zwolnić kolejne działki spod zastawu. Nie martwi się o przyszłość lecz aktualnie  
problemem jest wyjście z  trudności bieŜących. W ciągu najbliŜszych paru lat 
planujemy wprowadzić szereg nowych programów. Jeśli chodzi o sprawy 
inwestycyjne to w budŜecie w br. planujemy przeznaczyć 15 mln na 
inwestycje czyli połowę.  Nie moŜemy realizować inwestycji na które nie 
będziemy mieć pokrycia finansowego. Nie moŜemy rozpoczynać inwestycji a 
dopiero później martwić się o to skąd pozyskać na to finanse. O wszystkich 
poczynaniach związanych z finansami będzie na bieŜąco informował Radę. 
Jeśli chodzi o ul. Rzeczną to prace porządkowe – tak, krawęŜniki – tak i do 
26.04. na tej ulicy będą przeprowadzone drobne naprawy nawierzchni. 
Chodzi o to by do tego dnia zakończyć przygotowania do sezonu. Program 
roboczy został juŜ przygotowany. 
Oświetlenie ulic to aktualnie mamy 2.400 punktów świetlnych a płacimy za 
800.  Czyli jest tak, Ŝe my udajemy, Ŝe płacimy a oni udają, ze naprawiają. 
Problem skończy się  po 1.04. br.  gdy wejdzie nowa firma konserwatorska, 
której zadaniem będzie pełna obsługa konserwatorska punktów świetlnych w 
całej gminie – czyli od mycia kloszy, aŜ po malowanie i wymianę zuŜytych 
punktów – na wykonywanie tych prac jest juŜ ogłoszony przetarg.   
Jeśli chodzi o brak oświetlenia na ul. Grunwaldzkiej w Pobierowie – to doszło 
tam do kradzieŜy skrzynki energetycznej, czyli cały system regulacji zniknął i to 
jest cały problem ul. Grunwaldzkiej. Sprawa jest zgłoszona do właściwego 
zakładu energetycznego i jest w trakcie realizacji. Jeśli chodzi o regulacje 
czasową oświetlenia to winno teŜ zostać rozstrzygnięte w ramach prac 
konserwatorskich na które został ogłoszony przetarg. W specyfikacji tego 
przetargu wpisane teŜ zostało teŜ i to, Ŝe wszelkie regulacje oświetlenia winny 
się odbywać po zmroku a nie w ciągu dnia.    
Większym problemem są zejścia plaŜowe. W dniu wczorajszym odbyło się 
rozpoznanie zejść plaŜowych i stwierdzono  powaŜne ich zuŜycie. W 
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porozumieniu z Urzędem Morskim w części rozsuniemy po prostu wydmy przy 
ul. Morskiej, PlaŜowej,  Sztormowej i Słonecznej. W trakcie projektu jest ul. 
Kawalerska, Mickiewicza i Centrum Rewala. Całkowicie nowy zjazd 
planujemy wykonać po sezonie w Pustkowiu.   Z przeprowadzonego 
rozpoznania wynika, Ŝe często zejścia trzymają się na symbolicznej farbie i być 
moŜe w roku przyszłym trzeba będzie w budŜecie zarezerwować odrębne 
środki na zejścia plaŜowe. Część zejść jak na Granicznej w Pobierowie czy na 
Klifowej w Rewalu to zejścia które w przeciągu 2 najbliŜszych lat muszą 
zniknąć i postawione nowe wg nowej technologii. Są to jak widać duŜe 
wydatki które nas czekają w najbliŜszych latach.  
Jeśli chodzi o plot w Pogorzelicy to on na pewno zniknie. Lecz jak sobie 
przypomina to 2 lata temu rada Sołecka w Pogorzelicy była przeciwna jego 
rozbiórce, co się stało, Ŝe nastąpiła taka zmiana.      
Jeśli chodzi o dworzec PKS w Pobierowie to przyznaję, ze jest to jego wina, 
lecz natychmiast zajmie się tą sprawą i zostanie wykonana wizualizacja 
dworca autobusowego w Pobierowie.  
Jeśli chodzi o procedurę zakwaterowania sportowców –  sprawy ściągania 
ich do  naszej gminy leŜy w gestii właścicieli kwater. Bardzo często zgłaszają 
się właściciele kwater juŜ z zespołami sportowymi. Jest to tylko i wyłącznie ich 
inicjatywa. Zastanawiał się często nad tym jaką zastosować procedurę. Ale 
co zrobić skoro w Niechorzu właściciel z własnej inicjatywy ściąga druŜyny – 
jest na tyle obrotny, Ŝe zapełnia stadion na cały rok.  
Jeśli chodzi o zarzut dlaczego nie był obecny na zakończenie turnieju w 
Pobierowie to po prostu nie wie dlaczego. Ostatnio miał szereg spraw 
rodzinnych m.in. pobyt w szpitalu matki. Zdarza się tak, Ŝe nie wszędzie moŜe 
być obecny. Tam gdzie moŜe to stara się być obecnym. I w tym miejscu jest 
apel do Rady Gminy by strać się bywać na takich imprezach  
organizowanych na terenie gminy i tym samym godnie  ją reprezentować.     
UwaŜa, Ŝe nie powinno się organizować turniejów o puchar wójta lecz by 
kaŜdy turniej posiadał swoją odrębną lokalną nazwę charakterystyczną dla 
danej miejscowości – przykładem jest zmiana nazwy dawnych rozgrywek o 
„Puchar Wójta” na „Akademię Słońca” o czy jest mowa na wykładach na US.    
Radny W. Jaworowski – rondo przy wjeździe do Pobierowa winno być 
odpowiednio szerokie a nie takie przaśne jak w Dziwnówku  ponadto przy 
wjeździe ustawić pomnik. Zacznijmy myśleć o tym by w gminie zacząć 
stawiać pomniki.  
P. Wójt – koncepcja ronda jest do wglądu u p. T. Andryki – jest to rondo 
średniej wielkości a wzdłuŜ miejscowości pojawi się 3 pas ruchu. A jeśli chodzi 
o ustawienie pomnika to jest inicjatywa ciekawa. Takie elementy lokalnej 
architektury przyciągają turystów i nadają ton danej miejscowości. Takim 
elementem jest quasi fontanna w Pobierowie która w projekcie jest  aktualnie 
modernizowana.  
P. W. Ciszek – płot był niezbędny wtedy gdy teren był jeszcze nie 
uporządkowany i chodziło głównie o względy bezpieczeństwa.    
P. E. Łonyszyn – chodzi o desygnowanie do Komisji Rewizyjnej. To co mamy 
robić, czy powiększyć jej skład ?  Prosi o wyjaśnienie na czym to 
desygnowanie ma polegać. Czy w tej sprawie przygotować projekt uchwały.  
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Radny B. Woźniak – pozostawia do załatwienia formalnego.  
P. Łonyszyn – o zwiększeniu składu osobowego Komisji Rewizyjnej -  w Statucie 
Gminy widnieje zapis, Ŝe winno być minimum 3 osoby - decyduje o tym Rada. 
Jeśli rada powie nie to pozostanie skład 3 osobowy.  
Radny B. Woźniak – o tym kto ma być w Komisji decyduje Klub.     
P. Łonyszyn – poniewaŜ trzeba zrobić zmiany w składzie Komisji Rewizyjnej to 
zadaje pytanie Radzie – w przypadku zgody zostanie przygotowany 
odpowiedni projekt uchwały.  
Radny W. Jaworowski – podporządkuje się decyzji klubu. UwaŜa, Ŝe moŜe 
brać udział w pracach Komisji lecz nie musi być jej członkiem.  
Radny K. Ciszek – od strony formalnej naleŜy to sprawdzić.   
P. E. Łonyszyn – nie moŜe to być decyzja ad hoc, lecz Ŝeby to było 
sprawdzone.   
P. Wójt – wpłynął od ZWiK wniosek o zatwierdzenie taryf na zbiorowe 
zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. Chciałby to 
przedstawić na najbliŜszą sesję a szczegółowo będziemy to omawiać na 
najbliŜszych posiedzeniach Komisji Rady. Wniosek został złoŜony terminowo i 
mamy 40 dni na jego przyjęcie lub nie. Od nowego budŜetu projekt stawek 
będzie zatwierdzany razem z budŜetem w miesiącu grudniu.  
Radna J. Drzewińska – Dąbrowska – konkurs na świetlicę w Rewalu.  
P. Wójt – konkurs został ogłoszony. Ponadto pilnie poszukiwany jest Kierownik 
Referatu ds. Inwestycyjnych.   

  
          Ad. 10. Wobec wyczerpania tematyki sesji prowadzący sesję 
Wiceprzewodniczący Rady radny Karol Ciszek o godzinie 12.03  zamknął VIII 
zwyczajną sesję Rady Gminy.  
 
 

............................                                                        .........................................  
protokółował                                                                              Wiceprzewodniczący Rady                                  


